
POSöDŽIO PROTOKOLAS 

2009 m. rugs÷jo 24 d., Nr. 1 

Vilnius 

 

Pos÷dis įvyko 2009-09-24 d. 13.00 val. 

Pos÷džio pirmininkas: Šarūnas Frolenko 

Pos÷džio sekretorius: Edita Paulauskait÷  

 

Dalyvauja: 

Jaunimo reikalų tarybos (toliau – JRT) nariai: Vaidas Augūnas, Šarūnas Frolenko, Laura 

Liubinait÷, Audrius Makauskas, Andrius Stasiukynas, Vainius Šarmavičius, Indr÷ Pociūt÷, Irena 

Seliukait÷, Jonas Survila, Rolandas Zuoza. 

Svečiai: Juras Požela, Laura Bačinskien÷, Giedrius Vaidelis, Edita Paulauskait÷, Socialin÷s 

apsaugos ir darbo ministro patar÷jas Tomas Čepononis. 

 

Darbotvark÷: 

1. JRT pirmininko rinkimai; 

2. JRT pirmininko pavaduotojo rinkimai; 

3. JRT veiklos organizavimo principų aptarimas, susipažinimas su nuostatais; 

4. Jaunimo politikos aktualijų pristatymas; 

5. JRT veiklos krypčių, prioritetų, veiklos plano rengimas; 

6. Projekto “Partneryst÷s tarp valstybinio ir nevyriausybinio sektorių skatinimas įgyvendinant 
integruotą jaunimo politiką” (toliau – Projektas) pristatymas. 2 JRT narių delegavimas į 
Projekto valdymo grupę; 

7. Informacija ir kiti klausimai. 

 

Jaunimo reikalų departamento prie Socialin÷s apsaugos ir darbo ministerijos (toliau – 

Departamentas) direktorius J. Požela pasveikino visus susirinkusius, supažindino su Jaunimo 

reikalų tarybos pos÷džio darbotvarke. Trumpai prisistat÷ kiekvienas JRT narys, pamin÷jo dabartin÷s 

savo veiklos pobūdį. 

 

1. SVARSTYTA: JRT pos÷džio darbotvark÷s tvirtinimas. 

 

JAUNIMO REIKALŲ TARYBA 
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NUTARTA: Pritarta visiems pateiktos darbotvark÷s klausimams, išskyrus 2 ir 6 klausimus. Šių 

klausimų svarstymą visų JRT narių sutarimu nuspręsta nukelti į kitą, būsimą pos÷dį. 

 

2. SVARSTYTA: JRT pirmininko rinkimai. 

Lietuvos Jaunimo organizacijų tarybos (toliau – LiJOT) atstovai pasiūl÷ Š. Frolenko 

kandidatūrą į JRT pirmininko postą.  

J. Survila, valstyb÷s institucijų ir įstaigų atstovų vardu, papraš÷ Š. Frolenko trumpai 

pristatyti įsivaizduojamą JRT veiklos viziją, principus, nuostatas.  

Š. Frolenko išreišk÷ poziciją, jog JRT visų pirma turi prad÷ti veikti. Visų antra, JRT tur÷tų 

veikti pagal veiklos planą, kuris pad÷tų efektyviau dirbti. Turi būti atkreiptas d÷mesys į kitų metų 

l÷šas, kurios bus skirtos jaunimo politikos įgyvendinimui. Taip pat labai svarbi Ilgalaik÷ jaunimo 

politikos strategija (toliau – Strategija). Esminis dalykas, Š. Frolenko nuomone, reguliarūs, pastovūs 

JRT pos÷džiai, kuriuose būtų svarstomi JRT veiklos plane numatyti klausimai. JRT vaidmuo tur÷tų 

būti stiprinamas, tačiau tik po to, kai pati JRT prad÷s reguliariai veikti, jos sprendimai atneš realią 

naudą. Be to, labai svarbus glaudus bendradarbiavimas tarp Departamento ir JRT. 

T. Čepononis išreišk÷ nuomonę, jog JRT tur÷tų labai aktyviai veikti kuriant ir įgyvendinant 

Strategiją. JRT tur÷tų būti tas „instrumentas“, kuris prižiūr÷tų šios Strategijos kūrimą, teiktų 

pastabas, aktyviai reaguotų. Strategija turi atnešti realią naudą jaunimui. 

Daugiau kandidatūrų į JRT pirmininko postą pasiūlyta nebuvo. 

NUTARTA: JRT pirmininku išrinktas Š. Frolenko. Balsavo: 9 „už“, 1 „susilaik÷“. 

 

3. SVARSTYTA: JRT veiklos organizavimo principų aptarimas, susipažinimas su nuostatais. 

JRT pirmininkas trumpai pristat÷ JRT nuostatus, supažindino su naujov÷mis. 

JRT nariai išsak÷ savo nuomones apie tai, kaip dažnai tur÷tų vykti JRT pos÷džiai. 

J. Požela pasiūl÷, kad kitame pos÷dyje Departamentas pristatytų savo veiklas, veiklos planus. 

Tokiu būdu JRT gal÷tų apsispręsti, kiek smulkmeniškai JRT gilinsis į Departamento veiklas ir koks 

būtų JRT veiklos planas. Nuo to priklausytų ir JRT susitikimų periodiškumas.  

Departamento direktorius J. Požela taip pat papraš÷ JRT narių pasidalinti savo nuomon÷mis 

d÷l darbotvarkių sudarymo principo. Š. Frolenko pasteb÷jo, jog pagal JRT nuostatus, darbotvarkę 

siūlo JRT pirmininkas. Š. Frolenko pasiūl÷ to ir laikytis, kad darbotvark÷s klausimus siūlytų JRT 

pirmininkas pasitaręs su Departamentu, o taip pat atsižvelgus į JRT narių siūlymus. Prieš teikiant 

galutinę darbotvarkę, jos projektas tur÷tų būti pateiktas el. paštu visiems JRT nariams. Be to, jei 

JRT tur÷s patvirtintą darbo planą, darbotvark÷je kaip tik ir atsispind÷s šiame plane numatytos 

temos. G. Vaidelis pasiūl÷, jog į darbotvarkę reik÷tų įtraukti kuo mažiau klausimų, kad visus 

klausimus būtų galima išsamiai aptarti ir išanalizuoti. 
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JRT pirmininkas išreišk÷ pageidavimą, kad JRT būtų periodiškai informuojama apie 

departamento veiklas, organizuojamus renginius. Taip pat JRT būtų aktualu žinoti, kokie 

tarptautiniai protokolai yra įgyvendinami ar planuojami įgyvendinti. Tur÷dama tokią informaciją 

JRT gal÷tų teikti atitinkamus siūlymus šioje srityje. 

 J. Požela pasiūl÷, kad JRT nariai gal÷tų būti periodiškai informuojami apie numatytas 

veiklas el. paštu siunčiant informacijos srautus, kurie Departamente sudaromi kiekvieną savaitę. 

NUTARTA: Vienbalsiai nutarta, jog kitas JRT pos÷dis  vyks 2009 m. spalio 6 d. 14 val. Pos÷džiai 

tur÷tų vykti ne rečiau kaip kartą per m÷nesį, o prireikus ir dažniau. 

 

4. SVARSTYTA: Jaunimo politikos aktualijų pristatymas. 

G. Vaidelis trumpai apžvelg÷ dabartinę jaunimo politikos situaciją Lietuvoje, atkreip÷ 

d÷mesį į aktualiausius klausimus.  

Po pristatymo buvo iškeltas klausimas d÷l kitų metų nacionalinių jaunimo organizacijų 

finansavimo. J. Požela pabr÷ž÷, jog kol n÷ra priimta oficialių sprendimų, sunku prognozuoti. G. 

Vaidelis prid÷jo, jog Departamentas ieško ir kitų resursų, ne tik iš valstyb÷s biudžeto, kuriais būtų 

galima kompensuoti dabartinį ir kitų metų l÷šų stygių. 

Š. Frolenko manymu, svarbu žinoti ne tik kokius asignavimus žada skirti Departamentas ar 

Socialin÷s apsaugos ir darbo ministerija, tačiau ir kitos ministerijos ar kitos institucijos ir įstaigos. 

R. Zuoza pasteb÷jo, jog tik÷tis pakankamo biudžeto, būtų nerealu. Šiuo metu svarbu pasinaudoti ES 

struktūrin÷mis l÷šomis. Tačiau būtina svarstyti, kokiu būdu ES struktūrines l÷šas gal÷tų gauti ir 

panaudoti jaunimo organizacijos. Š. Frolenko pasteb÷jo, jog jaunimo organizacijos n÷ra paj÷gios 

administruoti ES struktūrinių l÷šų. 

I. Seliukait÷ paantrino R. Zuozai, jog biudžetas bus labai skurdus, o tai kompensuoti 

įmanoma tik panaudojus ES struktūrines l÷šas. Svarbu, kad panaudotos l÷šos atneštų rezultatą. 

L. Bačinskien÷ pažym÷jo, jog Departamentas stengiasi kaip įmanoma greičiau gauti ir 

naudoti ES struktūrinę paramą tam, kad jaunimo politika kuo mažiau nukent÷tų nuo susiklosčiusios 

sunkios finansin÷s pad÷ties valstyb÷je. Tačiau ES struktūrinių l÷šų administravimas negali tapti 

vienintele Departamento veikla. Kitos valstyb÷s institucijos taip pat tur÷tų prisid÷ti. Departamentas 

gal÷tų būti ta institucija, kuri siūlo naujas id÷jas, nurodo tam tikras kryptis, kur min÷tos l÷šos gal÷tų 

būti panaudotos, atneštų geriausią rezultatą, išliekamąją vertę. 

Š. Frolenko manymu, JRT būtų aktualu žinoti, koks finansavimas buvo skirtas jaunimo 

politikos programoms pra÷jusiais metais, ir koks žadamas kitiems metams. Tokią informaciją 

gavus, būtų galima iš anksto teikti pasiūlymus atitinkamoms institucijoms. J. Požela pasteb÷jo, jog 

tokia informacija nebus tiksli, nes nevyriausybin÷s jaunimo organizacijos gali gauti finansavimą 

savo veikloms ne tik iš specialiai jaunimui skirtų programų, tačiau ir iš kitų programų, kuriose 
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jaunimas n÷ra minimas kaip tikslin÷ grup÷. J. Survilos manymu, JRT netur÷tų užsiimti lobizmu, kai 

gavus tokią informaciją būtų bandoma kreiptis į institucijas su siūlymais didinti l÷šas. Norint gauti 

reikiamą informaciją, labai svarbu tinkamai suformuluoti paklausimo tekstą. J. Survila pasiūl÷ Š. 

Frolenko pagalvoti, kaip toks paklausimas gal÷tų būti suformuluotas ir pateikti jo projektą JRT 

nariams el. paštu. 

NUTARTA: Išsamesnę jaunimo politikos apžvagą, kartu ir Departamento veiklų pristatymą aptarti 

kitame JRT pos÷dyje. 

 

5. SVARSTYTA: JRT veiklos kryptys, prioritetai, veiklos plano rengimas. 

Anot A. Makausko, visų pirma, reik÷tų nuspręsti, kaip JRT veiklos planas tur÷tų atrodyti, 

kokiam laikotarpiui ir kokios temos tur÷tų būti įtrauktos.  

I. Seliukait÷ pamin÷jo, jog rengiant tokį planą reik÷tų atkreipti d÷mesį į JRT uždavinius ir 

funkcijas, numatytas JRT nuostatuose. 

Anot T. Čepononio, didžiulis d÷mesys turi būti skirtas Ilgalaikei jaunimo politikos 

strategijai. 

Š. Frolenko pasiūl÷ sudaryti darbo grupę, kuri pateiktų JRT darbo plano projektą.  

NUTARTA: Sudaryta darbo grup÷ JRT veiklos iki 2009 m. pabaigos planui parengti. Darbo grupę 

sudaro: Š. Frolenko, T. Čepononis, A. Makauskas, V. Šarmavičius ir A. Stasiukynas. Kito pos÷džio 

metu darbo grup÷ pristatys JRT veiklos plano šiems metams projektą. 

 

6. SVARSTYTA: Kito JRT pos÷džio, kuris vyks 2009 m. spalio 6 d. 14 val., preliminari 
darbotvark÷. 

NUTARTA: Kito pos÷džio metu svarstyti šiuos klausimus: 

1. JRT pirmininko pavaduotojo rinkimai; 

2. Jaunimo politikos esamos situacijos ir aktualijų pristatymas. Departamento veiklos planai, 

veiklos ataskaitos; 

3. JRT veiklos plano 2009 m. projekto pristatymas; 

4. Projekto pristatymas. 

 

Pos÷džio pirmininkas  

 

Šarūnas Frolenko 

 (parašas)  

Pos÷džio sekretorius  

 

Edita Paulauskait÷ 

 (parašas)  
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